
A Horvátországban töltött szakmai látogatásnak három célja is volt számomra. 

Szita Emese 10.D osztályos tanuló hosszú távú 
mobilitásra utazott Rovinjba, ahova elkísértem, és 
segítettem a beilleszkedését a fogadó családnál és az 
iskolában. Emese szeptemberben vendégül látta a horvát 
diákot, akihez most vendégként érkezett, tehát már nem 
kellett megismerkedniük, de az iskola, az új környezet 
kihívást jelent mindenkinek, így az első napokban még jó, 
ha vannak ismerős arcok, akikkel lehet egyeztetni. A 
horvát iskolával nyáron vettük fel a kapcsolatot, és az 
Erasmus+ koordinátorral, Erika Folo-val ez volt az első 
találkozásunk élőben, sok-sok levelezés és szervezés 
után. Mivel mindketten tervezünk mobilitást a következő 
tanévben egymás iskolájába, a jövőbeli együttműködés 
kereteinek kialakítása és a kapcsolat megerősítése volt a második cél. Mindezek mellé természetesen 
illeszkedik a szakmai tapasztalatszerzés: az iskola, a kollégák, és szűkebb körben az angolos kollégák 
megismerése. 
 

Mindhárom területen sikeresen zárult a szakmai látogatás. 
Emesének sikerült egy nagyon kellemes órarendet összeállítani, 
és a tervek szerint nagyon érdekes programokon fog részt venni 
ott tartózkodása alatt. 
Az Erasmus+ koordinátorral hatékonyan sikerült megbeszélni a 
leendő mobilitások keretrendszerét. Megállapodtunk a várható 
időpontokban, létszámokban és beszélgettünk a tartalmi 
lehetőségekről. Minden alkalommal nagyon hasznos az 
Erasmus+ szervezésében résztvevő kollégákkal a beszélgetés, 
és mindenhol mindannyian ugyanazokkal a kihívásokkal 
szembesülünk, hasonló problémákat kell megoldanunk, és 
mindig sokat lehet tanulni egymás megoldásaiból. 

Az óralátogatások nagyon hasznosnak bizonyultak. Az angolos kollégákkal sokat beszélgettem az ottani 
követelményrendszerről. Engem nagyon érdekelnek a különböző országokban használt tananyagok, és itt 
most újra egy olyan tankönyvvel találkoztam, ami 
felkeltette az érdeklődésemet, ráadásul a hozzá 
kapcsolódóan tartott órák is visszaigazolják a 
népszerűségét. 

Összességében egy nagyon hasznos és kellemes hetet 
töltöttem Rovinjban, ahol szakmailag tényleg lehetett 
töltődni. Ráadásul egy olyan helyen voltam, ahol sok 
magyar jár, de jellemzően az évnek nem ebben az 
időszakában - és most gyönyörű volt minden a nyári 
szárazság beköszönte előtti esős időben. 

A jövő tanévben már diákcsoporttal fogunk Rovinjba látogatni, és mi is 
lelkesen szervezzük majd a programokat a hozzánk érkező horvát 
vendégeknek. 


